



*La version française suit*

## **PRESS RELEASE: HERALDING CHANGE - PARLIAMENT APPROVES PIONEERING DISABILITY BENEFIT LEGISLATION**

**FOR IMMEDIATE RELEASE  
TUESDAY, JUNE 20, 2023**

OTTAWA, ON – Parliament passed Bill C-22, establishing the first-ever Canada Disability Benefit. This historic move paves the way for increased financial security and a more inclusive life for millions of Canadians with disabilities.

The transformative law begins to close a gaping hole in Canada's social safety net, offering persons with disabilities greater financial security, more choice, freedom, and dignity to live inclusive lives in the community. "This is a historic milestone for our country," says Krista Carr, Executive Vice President of Inclusion Canada, "For the first time, Canadians with disabilities will receive a federal income benefit that has the potential to significantly enhance their quality of life. It's a victory we all should celebrate."

Inclusion Canada wants to thank all parliamentarians, MPs and Senators, who lent their voices to pass this bill with all-party support. In particular, we would like to thank Minister of Employment & Workforce Development & Disability Inclusion, Hon. Carla Qualtrough, for her relentless advocacy for the passage of this bill during this session of parliament.

The hard work and dedication of the disability community has finally paid off. We also thank and acknowledge the strong advocacy of our organization's federation, families and individuals who were there at every step of the way to advocate on the importance of the benefit to their MP and Senator.

"I am delighted and relieved with the passage of Bill C-22. Finally, we have the foundation to further address the unacceptable rates of poverty experienced by people with intellectual disabilities," says Inclusion Canada President Robin Acton, "As the parent of a young woman with a disability, I know the benefit will have a significant and lasting impact on the financial security of individuals with an intellectual disability across the country."

People with disabilities make up 40% of the low-income population in Canada. For people with intellectual disabilities, the situation is even worse. 73% of working-age adults with an intellectual disability live in poverty. The Canada Disability Benefit will be a significant tool for advancing inclusion and dismantling systemic barriers built into Canada's social infrastructure.

While this historic moment must be celebrated, the work is far from over. Regulations must now be developed that will determine the parameters of the benefit. Inclusion Canada and its

Federation now stand ready with the disability community to work collaboratively on the co-design of Bill C-22's regulations. We hold fast to the government's commitment to "*nothing about us without us*". We are ready to get to work.

- 30 -

For more information, please contact:

Marc Muschler, Inclusion Canada  
416-661-9611 ext. 232  
[mmuschler@inclusioncanada.ca](mailto:mmuschler@inclusioncanada.ca)

### **About Inclusion Canada**

**Inclusion Canada** is a national federation of 13 provincial-territorial associations and over 300 local associations working to advance the full inclusion and human rights of people with an intellectual disability and their families. We lead the way in building an inclusive Canada by strengthening families, defending rights, and transforming communities into places where everyone belongs.

---

## **COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

### **PROCLAMATION D'UN CHANGEMENT : LE PARLEMENT APPROUVE L'INNOVANTE LOI SUR LA PRESTATION CANADIENNE POUR LES PERSONNES HANDICAPÉES.**

**POUR DISTRIBUTION IMMÉDIATE**  
**mardi 20 juin 2023**

OTTAWA, ON – Le Parlement a adopté le projet de loi C-22, établissant la toute première prestation canadienne pour les personnes handicapées. Cette mesure historique pave la voie à une sécurité financière sans précédent et à une vie plus inclusive pour des millions de Canadiennes et de Canadiens en situation de handicap.

Cette loi transformatrice va combler un trou béant dans le filet de sécurité sociale du Canada et apporter une plus grande sécurité financière aux personnes en situation de handicap et à leurs familles, un plus grand choix, une plus grande liberté et davantage de dignité pour mener une vie inclusive dans la communauté. « C'est une étape historique pour notre pays, a déclaré Krista Carr, vice-présidente à la direction d'Inclusion Canada. Pour la première fois, les Canadiennes et les Canadiens en situation de handicap percevront une prestation qui améliorera grandement leur qualité de vie. C'est une victoire que nous devons tous célébrer. »

Inclusion Canada tient à remercier tous les parlementaires, les députés et les sénateurs, qui ont uni leurs voix pour adopter ce projet appuyé par tous les partis. Et plus particulièrement, nous aimerions remercier la ministre de l'Emploi et du Développement de la main-d'œuvre et de l'Inclusion des personnes en situation, l'hon. Carla Qualtrough, pour avoir défendu sans relâche l'adoption de ce projet de loi pendant la session parlementaire.

Le travail acharné et le dévouement de la collectivité des personnes en situation de handicap ont finalement porté fruit. Nous tenons également à remercier notre fédération d'organisations, les familles et les personnes elles-mêmes; elles ont été présentes à chaque étape du cheminement du projet de loi afin de conscientiser **leurs députés et leurs sénateurs** à l'importance de cette prestation.

« La collectivité des personnes en situation de handicap a fait front commun pour que ce projet de loi devienne une réalité, a souligné Robin Acton, présidente d'Inclusion Canada. D'un océan à l'autre et à l'autre, la collectivité des personnes en situation de handicap s'est rassemblée et, pendant des années, a lutté sans relâche pour l'adoption de ce projet de loi. En tant que mère d'une jeune femme en situation de handicap, je sais que cette prestation aura, à travers le pays, des répercussions profondes et durables sur la sécurité financière des personnes ayant une déficience intellectuelle et de leurs familles ».

Les personnes en situation de handicap représentent 40 % de la population canadienne à faible revenu. La situation est pire pour les personnes ayant une déficience intellectuelle. En effet, 73% des adultes ayant une déficience intellectuelle en âge de travailler vivent dans la pauvreté. La prestation canadienne pour les personnes handicapées sera un fantastique outil pour l'avancement de l'inclusion et pour le démantèlement des obstacles systémiques enracinés dans l'infrastructure sociale du Canada.

Certes, ce moment historique est à célébrer, mais il nous reste encore du travail à faire. Les règlements doivent désormais être élaborés. Inclusion Canada et sa fédération se tiennent prêts à collaborer avec la collectivité des personnes en situation de handicap à la création des règlements de la Loi. Nous comptons sur l'engagement du gouvernement de ne « *rien faire pour nous sans nous* ». Nous sommes prêts à nous mettre au travail.

-30-

**Personne-contact pour les médias:**

Marc Muschler, Inclusion Canada  
416-661-9611 ext. 232  
[mmuschler@inclusioncanada.ca](mailto:mmuschler@inclusioncanada.ca)

**Inclusion Canada en bref:**

**Inclusion Canada** regroupe treize associations provinciales/territoriales avec plus de 300 associations locales à travers le pays et compte plus de 40 000 membres. Inclusion Canada montre la voie en aidant les Canadiens à bâtir un Canada inclusif, en renforçant les familles, en défendant les droits et en transformant les communautés en espaces où chaque personne trouve sa place.

